
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/16673.

Benyújtás dátuma: 2021-06-30 13:32

Parlex azonosító: 1BOKVV560001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Dr. Brenner Koloman (Jobbik) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor nyílik meg a sároki határátkelő?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

2020. április 24-én elmondta, hogy március végén egyeztetett a horvát külügyminiszterrel további -
közöttük  a  sároki  –  határátkelő  megnyitásáról  és  előkészítik  annak  infrastruktúráját.
A határátkelő megnyitásának fontosságáról, annak indokairól miniszter úrnak már van tudomása.
Köztudott  ugyanis,  hogy  a  Mohács  közelében  található  határmenti  község  és  a  drávaszögi
Főherceglak  (Kneževo)  között  csupán  másfél-kettő  kilométer  a  távolság,  de  a  két  szomszédos
település lakosainak 35-40 kilómétert kell utazniuk, ha kapcsolataikat ápolni szeretnék. Mindkét
ország érdekelt a koronavírus járvány utáni gazdaság újra indításában, ehhez nagyban hozzájárulna
a  határátkelő  megnyitása.
Ugyancsak fontos szempont a példás horvát-magyar kisebbségi kapcsolatok ápolása, a két térség
közötti turisztikai együttműködés további lehetőségeinek kiaknázása. Helyi településvezetők úgy
tudják, hogy a horvát oldalon a határátkelőhöz vezető út nagy része már megépült, csak a magyar
oldali hiányzik. A közelben lévő többi község (Ivándárda, Lippó, Bezedek, Majs) lakosai is gyakran
érdeklődnek a témában, a nyitást mindenki nagyon várja!

A kérdés:  Mi az akadálya  annak,  hogy az  említett  határátkelő az  elmúlt  egy évben sem került
megnyitásra, illetve mikorra tervezi a nyitást kormány?

Válaszát előre is köszönöm.

Tisztelettel,

Dr. Brenner Koloman



Budapest, 2021. 06. 30. 

1


